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Referat 

Tilstede Brian Nymann Christensen Terndrup IF 

Henrik Nyrup DDS 

Jonathan Linnemann Støvring Son Taekwondo 

Julie Mackenhauer Løbeklubben Skovløberne Rold 

Pia Laursen Pollard  FDF Støvring 

Tina Lauritsen Center Sundhed, Kultur og Fritid 

  
 

Afbud Jan Vestergaard LOF 

Christina Buhl Støvring Rideklub 

Henrik Christensen AOF 
 

Ordstyrer  Henrik Nyrup 

Referent  Tina Lauritsen 

 

1. Godkendelse af dagsorden Godkendt 

2. Introduktionsrunde  

Kort introduktionsrunde og overlevering af god 

praksis og forventninger til den nye sekretær 

Tina Lauritsen. 

 

 

3. Budgetvedtagelse 2024 

Budgetaftalen for 2024-2027 blev endeligt ved-

taget i byrådet den 12. oktober. 

Tina giver en orientering om de beslutninger, 

der har betydning for Fritidsrådets område. 

Budget 2024: Aftale underskrevet | Rebild 

kommune 

 

Besparelser: 

• Besparelse på Fritidsrådets udviklingspulje, så 

der fremover er 50.000 kr. i puljen 

• Ophør af Aktiv Ferie 

• Egenbetaling på 25% for Mål, Net og Kridt-

puljen. Der sendes information ud til forenin-

ger i december 2023. 

• Den tidligere besluttede besparelser på 1mio. 

kr. i lokaletilskud tilbagerulles.  

 

Nye tiltag: 

• Ny udviklingspulje til lokale initiativer.  

Puljen skal kunne anvendes bredt til støtte af 

kultur- og fritidsinitiativer, fysiske faciliteter, 

lokal by forskønnelse, startmidler til projekt-

udvikling.  

Støtte fra puljen kræver egenfinansiering.  

Puljen defineres i løbet af 2024 og fra 2025 

uddeles midler fra puljen, som evalueres efter 

3 år. 

https://rebild.dk/budget-2024-aftale-underskrevet
https://rebild.dk/budget-2024-aftale-underskrevet
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• Helhedsplaner 

Der igangsættes et arbejde med helhedsplaner 

i lokalområderne i forhold til deres udviklings-

potentialer.  

Arbejdet udføres i samarbejde med de rele-

vante lokale aktører som foreninger, lokalrå-

dene og landsbyrådet.  

Formålet er at samle kræfterne lokalt om en 

fælles udvikling med udgangspunkt i områder-

nes lokale karakteristika.  

Civilsamfundet skal spille en stor rolle i både 

planlægningen og udførelsen af lokale initiati-

ver. 

 

• Tilskudsmodel haller 

Revidering af tilskudsregler for foreninger og 

aftenskoler er sat på pause, da man vil kigge 

på hallernes tilskud først.  

Lige nu ligger arbejdet i ”halarbejdsgruppen”. 

Hvis der skal kigges på noget, der har sam-

menhæng til foreningsdelen, vil Fritidsrådet 

blive inviteret ind.  

I løbet af foråret forventer vi, at der skal være 

nogle politiske drøftelser af det. Når der kom-

mer afgørelser, bliver Fritidsrådet orienteret. 

 

Fritidsrådet stiller sig til rådighed for dialog og spar-

ring med forvaltning og politikere og ønsker i højere 

grad at blive aktivt inddraget i projekter og processer i 

relation til fritidsområdet. 

 

I forhold til arbejdet med helhedsplaner og lokalområ-

der vil man gerne have politikernes blik på, hvad det 

er for en kommune, de vil have, og hvordan arbejdet 

med lokale helhedsplaner bidrager i den retning. 

 

4. Status og opdatering i forhold til Fritids-

rådets opgaver og indsatser 

Fritidsrådet drøfter eventuelle ændringer i op-

gavevaretagelse og fokusområder foranlediget 

af budgetaftalen og den nye Kultur- og Fritids-

politik. 

 

 

Der er endnu ikke behov for en justering af handlepla-

nen, som vi fortsat skal arbejde med. 

Handleplanen sætter retning for Fritidsrådets arbejde 

og danner grundlag for prioritering af udviklingspuljen. 

Fritidsrådet mangler data på fokusområderne, så de 

kan følge med i tallene, og se, om udviklingen går i 



 

 
Side 3 af 3 

• Fritidsrådets handlingsplan – er der 

behov for en justering? 

 

• Udviklingspuljen – antal ansøgnings-

frister samt procedure for udbetaling af 

støtte. Det kan lette administration af 

puljen, hvis støttebeløb udbetales med 

det samme, og altså ikke afventer pro-

jektets/aktivitetens afslutning. 

 

• Præmiering – Fritidsrådets rolle? 

 

• Valg til Fritidsrådet – indledende snak 

om planlægning af afvikling. 

 

• Øvrige indsatser? – drøftelse af ind-

satser og opgaver i 2024 

 

 

tråd med handleplanens udviklingsmål. Tina Lauritsen 

følger op på dataindsamling. 

Fritidsrådet ønsker fremover at sætte gang i egne 

initiativer, der kan være med til at opfylde handlepla-

nen. 

 

Det blev besluttet, at der fremover kun skal være én 

ansøgningsfrist for udviklingspuljen. Ansøgningsfristen 

skal være medio maj.  

Når ansøgningsfristen meldes ud, er det samtidig vig-

tigt at gøre opmærksom på, at der fremover kun er 

50.000 kr. i puljen samt at ansøgninger, der bidrager 

til opfyldelsen af handleplanens 4 fokusområder; 1. 

Naturen som aktivitetsarena, 2. Moderne og tidssva-

rende fritidsfaciliteter, 3. Det sociale sigte, 4. Geogra-

fisk bredde og øget samarbejde på tværs, vil blive 

prioriteret. 

 

Tildelte midler fra udviklingspuljen udbetales fremover 

straks. Ansøger forpligter sig til at indsende afrappor-

tering senest 2 måneder efter projektafslutning. Fri-

tidsrådet kan, i særlige tilfælde, vælge først at udbe-

tale den bevilgede støtte efter endt projektforløb. Det 

vil afhænge af ansøgningens karakter. 

 

Tina Lauritsen undersøger status på de midler, der 

blev uddelt i foråret – om alle midlerne er brugt. 

Eventuelle ubrugte midler kan udbetales i tråd med 

den nye beslutning om straks-udbetaling. 

 

5. Eventuelt og næste møde 

Fritidsrådet beslutter ny mødedato samt møde-

lokalitet. 

 

Mødedatoer: 

13. marts kl. 19 – 21: Pia L. Pollard melder tilbage 

Tina Lauritsen med sted. 

 

13. maj kl. 17-19: Generalforsamling.  

 

Punkter til næste møde: 

- Generalforsamling – hvordan skal formen på 

den være, hvem skal inviteres? 

- Fritidsrådets indsatser i 2024 

- Præmiering og Fritidsprisen 

 

 


